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A működés folyamatossága a megvalósult közös szándékok megismerését is segíteni tudta,           
ugyanakkor a jövőt meghatározni akaró gondolkodás számára olyan lehetőségeket kínált és kínál,            
amely a különféle felkészültségű, de a városért tenni kész személyeket tevékenységre készteti. A             
covid 19 jelenléte a cselekvések mennyiségét visszafogta, de új lehetőségeket kínált az alkotó             
gondolkodóknak. Az utóbbi 4 hónapot bemutató jelen írás szeretné, ha a fentiek igazát bizonyítani              
tudná. 

I. Az egyesület vezetéséről. 

1. Elnökség 

Az egyesület működésének szabályozásához változatlanul jó alapokat biztosít. A         
feladat-kijelölésben és a végrehajtásban egyaránt képes a fejlődést segítő döntések meghozatalára,           
a megoldásokat jellemzi a legjobb lehetőség kiválasztására törekvés. A most értékelendő szakasz            
egyik jellemzője új kapcsolatok felkutatása, sok esetben élővé tétele, ezzel együtt új lehetőségek             
beillesztése az egyesület életébe. 

Az elnökség minden tervezett ülését megtartotta. Ezen alkalmakkor a tárgyalásra kijelölt           
szépszámú napirendi pont határozathozatallal zárult, a végrehajtásért felelősök a teendők          
végrehajtásáról számolhattak be. 

Az elnökség kezdeményezte a tervek megvalósítását segíteni tudó kapcsolat kialakítását a város            
vezetőivel. Július 21-én az elnököt fogadta dr. Papp Zoltán jegyző. Számára átadtuk azoknak a              
dokumentumoknak a gyűjteményét, amelyekből megismerhetők az egyesület szándékai és         
munkája. A későbbiekben a 4 hónapos beszámolókat a jegyző úr is megkapja. A sok elemből álló                
szóbeli megállapodás alapja lesz a kölcsönös kapcsolattartás, a hivatal dolgozóival az           
együttműködési lehetőségek feltárása, az anyagi támogatás lehetőségeinek vizsgálata. 

Az elnökség fontosnak minősítette bemutatkozását a város vezetőinek. Szeptember 29-én került           
sor a találkozásra az alpolgármesterek irodájában. Széll Péter és Hajdú Miklós fogadta az elnökség              
tagjait. (Polgármester asszony vidéken volt.) A házigazdák átvették a közel teljes           
dokumentumgyűjteményt. A helyzetet könnyítette, hogy Széll Péter az egyesület vezetőségének is           
tagja. Az itteni tárgyalás a közös látásmód és cselekvés formáinak megtalálását célozta, s ebben              
több területen is megfogalmazódtak feladatok. A rendszeresség érdekében a negyedévenkénti          
összejövetelekről szólt a döntés. A működést szabályozó testületek szerkezetének hasonlósága is           
szóba került. Az elnökség vállalta írásos anyagainak eljuttatását az alpolgármestereknek. Az           
egyesület fontosságának elismerését jelenti, hogy elnöke a Városgazdálkodási és -fejlesztési          
bizottság üléseinek állandó meghívottja. Az egyesület szívesen segít a várost foglalkoztató           
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problémák megoldásában véleményének elmondásával, de kéri, hogy kapjon meghívást az          
eseményekre. Az egyesület anyagi támogatásának lehetőségét a városvezetők vizsgálják. 

Az elnökség elfogadta, hogy tevékenységének kiteljesítését, dinamizmusát együttműködési        
megállapodások révén valósítja meg. Nem teljesnek tekintett listán 10 szervezet neve szerepel. A             
következő év végéig 5 megállapodás megkötésére készülünk. 

A Tiszteletbeli Tagok Társasága létét az elnökség érzékeli. Az első tapasztalatok rögzítésére e             
beszámoló végén kerül sor. 

Az elnökség az elemzésre váró lehetőségek közé sorolta egy Bajai Városvédő Füzetek sorozat             
megjelentetését. 

2. A vezetőségről. 

Az októberi vezetőségi ülésen a résztvevők száma 12 volt. Ez az értékelt időszakban a legteljesebb               
jelenlét. Mivel a vírus megjelenése óta a cselekvésre épülő tevékenységek lehetőségei beszűkültek,            
a hiányos részvétel magyarázható, de a haladást gátolja a fontos, irányító szereppel bírók             
alkalmankénti távolmaradása. A csoportokat vezetők száma megduplázásának hasznossága még         
nem mérhető. 

II. A csoportok működéséről és problémáiról. 

Módszertanilag új szempont a feladatok részleteinek meghatározása, a végrehajtás idejének ezekre           
való kiterjesztése, azok lejártakor az eredmények elemzése. Mivel a döntés új, ezért még nem              
kipróbált, nem elemezhető. 

1. Informatikai csoport. Vezeti Lencsés Péter. 

Változatlanul jelentős segítői az egyesületen belüli információáramlásnak. Az egyesületről         
tájékozódni akarók ezt megtehetik a folyamatosan kezelt honlapunk tanulmányozásával         
(gondozója Somogyi Nándor). A facebookon jelenlétünk állandó és gazdag. Itt novembertől új            
sorozatunk indul: Tamás József, a terület felelőse minden hét szerdáján fotót közöl a város              
különleges épületeiről, azok részleteiről. Szándékunk, hogy akinek a látottakról véleménye van, őt            
szóra bírjuk. Minden 5 kép után olvashatnak az alkotóról is. Más tervünk megvalósító gazdája Rónay               
István. Ő januártól 10 képet közöl 2 hetente a város vizes környezetéről. 

2. Virágos iskolák, virágos óvodák. Vezeti Burszki Darinka. 

A 4. alkalommal – még a vírus megjelenése előtt – kiküldött virágos verseny anyaga tovább               
gazdagodott. Ezt az intézmények működésének megváltozása miatt módosítanunk kellett.         
Lemondtunk az értékelés korábbi módjáról, s lehet, hogy a Városháza dísztermébe tervezett            
díjkiosztás is másként lesz. (A tárgyalások most folynak.) Jó hír a területről: önként jelentkezett a               
megmérettetésre a Szent Antal utcai bölcsőde. Jövőre minden bölcsődét meghívunk. 

3. Személyi nyilvántartás. A terület gondozója Kenyeres Edina. 

A differenciált munkavégzést segíteni tudó nyilvántartás a korábban kialakult módon működik. A            
munkánk iránt érdeklődők száma nő, de a taggá válás, az elköteleződés valamely szervezet iránt –               
jelen esetben irántunk – nehezebben valósul meg, mint korábban. A városrészekben megalakuló új             
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csoportoktól várjuk új tagok érkezését. Elindult a régről magukat bajainak vallók fogadásának            
előkészítése, s folyik a korábban már működött BABA csoport újjáélesztésének lehetőségét vizsgáló            
munka. 

A fotózásban rendkívül sikeres Tamás Józsefet városi kitüntetésre (Baja város kultúrájáért)           
terjesztettük fel. 

4. A kerékpáros közlekedésről. 

A bajai közlekedés elemei közül változatlanul a kerékpárosokkal foglalkozunk. Arról döntés           
született, hogy hamarosan ( ahogy a vírus engedi) kerekasztal beszélgetésre hívjuk az érintetteket (a              
lista kész), összeállt a problémasor is, amely az „asztalra” kerül. Közülük néhány: Egyesületünk             
állásfoglalása (megtalálható honlapunkon); a kerékpárutak kijelölésének módja országosan és         
Baján; a kerékpárok tárolása a közforgalomban, különösen az iskolákban; a kerékpáros közlekedés            
beavatkozást kívánó gócai Baján. 

Megállapodásunk van a kerékpáros forgalomszámlálás elvégzéséről, ajánlatunk van az iskolai          
kerékpártárolók elkészítésére (az anyagról kell gondoskodnunk). 

Szerettük volna a fb-on a közbeszéd tárgyává tenni a témát. Jó indulás után ez a folyamat                
megrekedt. Visszatérünk rá.  

A kerékpárutak kijelölésében új megoldások láthatók Szentistvánon. Ezekről kevés helyeslő          
megítélést hallani, a kérdésekre tisztázatlanok a válaszok. 

5. A városrészi csoportokról. 

Ígéretesen alakul Kiscsávolyban (vezeti Nagy Dezső), a Belvárosban (Tónay Zoltánné), Újvárosban 

(Szabó Ferencné) a munka megszervezése. Az új megoldási javaslat értelmében megismerhetők           
azok a tevékenységi formák, amelyek felhasználásával és a saját szándékokkal elkészíthető a            
városrészi munkaterv, amely a feladat megnevezésén túl a végrehajtás határidejét is tartalmazza. A             
munkaterv elkészítésének határideje december 31. 

A működés szempontjából fontosnak látszik a területen dolgozó nyugdíjas csoportokkal          
együttműködési megállapodás megkötése Szentistvánon és Újvárosban. 

6. Duna-csoport. (Vezetők: Rónay István és Széll Péter.) 

A csoportban az értékelt időszakban zömmel háttérmunkák folytak, amelyekből hosszú távra szóló            
feladatok kerülhetnek elő. 

Balogh Zoltán irányításával az online módban folyó munkához az érdeklődők komoly segítséget            
kaphattak. 

Rónay István révén folyik az előkészítése a Nemzeti Közszolgálati Egyetem Víztudományi Kara            
dékánjának és az egyesület vezetői közötti tárgyalásnak, amelynek következménye lehet egy           
együttműködési megállapodás megkötése. 

A csoport vezetői a közelmúltban Dunaföldváron voltak egy a Dunával foglalkozó nemzetközi            
tanácskozáson. Többre számítottak. 
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Elkészült egy a helyi „vizes” gondolkodást segíteni szándékozó anyag, amely folyamatos           
elemzésével, a szükséges változtatások végrehajtásával kézben tarthatóvá teheti a környezetünkkel          
kapcsolatos munkát. 

7. Egyéni feladatvállalás. 
dr. Weiner József környezetünk elemzése során számos olyan megállapítást tett, amely különböző            
mértékű tevékenység révén megváltoztatható, jóvá tehető. Volt eset, amikor a beavatkozás           
közvetlen közelében voltunk, de a vírus megakadályozta a cselekvés lehetőségét (pl. a kórház             
virágosításával kapcsolatos tárgyalás). Kapcsolataink felhasználásával igyekszünk olyan segítséghez        
jutni, hogy a következő évben a megoldásban előbbre jussunk. 

8. A Tiszteletbeli Tagok Társasága (TTT).  
Az egyesület új csoportja létrejött, s elindult a szerves kapcsolódás útján. Az elnökség a működéssel               
kapcsolatos tervjavaslatát elkészítette, s megküldte dr. Szentjóbi Szabó Tibornak, az új csoport            
vezetőjének. Tőle érdemi választ kaptunk. Mivel a két terv csak részben azonos, az elnökség úgy               
döntött, hogy 2022. februárjáig a saját javaslatai alapján cselekszik, de eltérések esetén konzultációt             
kezdeményez a TTT vezetőjével. A működést szabályozó végleges formáról a 2022. februári            
közgyűlés dönt. 

A Bajai Városvédő és -Szépítő Egyesület elnöksége, majd vezetősége közösen tárgyalta azt a sok               
elemű témajavaslatot, amelyet a Tiszteletbeli Tagok Társasága nevében dr. Szentjóbi Szabó           
Tibortól kaptunk. Az anyag rendkívül gazdag, aminek következménye lett, hogy sok idő            
felhasználását igényelte a megvalósítást segíteni tudó 3 rétegűvé való átalakítása. Az első csoportba             
kerültek azok a javaslatok, amelyeknek valóra váltásához egyesületünk hozzákezd. A 2. rétegben            
azok szerepelnek, amelyek a felszabaduló időben lesznek programrészek. A 3. csoportban szereplő            
javaslatok újabb tárgyalására később kerül sor. Az első réteg elemeinek felsorolásakor nem            
feltétlenül a javaslatot adó szóhasználatát követjük, de a gondolat mindenképpen az övé. A             
megvalósítás részleteinek megnevezéséről a cselekvés megindítása előtt gondoskodunk. 

1. Közös tanévnyitó a város oktatási intézményei tagjainak (képviselőinek) számára (a          
sajátjukon túl). Első alkalommal 2021-ben. 

2. A Rózsavölgyi udvar megújítása, alkalmassá tétele kamara jellegű bemutatók         
megtartására. Határidő: 2021. ősze. 

3. Az Ecetgyárral szembeni artézi kút környezetének parkká alakítása. A terv elkészítésének           
határideje 2021. vége. 

4. Baja „Öröm és bánat” térképének megújítása a városrészek csoportjaira is támaszkodva,           
2021. végéig. 

5. Előadás-sorozat a helyi szellemi műhelyekhez tartozókkal környezetszennyezésről, vizuális        
szennyezésről. A 2021. évi program összeállítása 2021. április 30-ig. 

6. Részvétel a városi fatelepítésekben (oktatási intézmények, városrészi csoportok).        
Telepítések 2021. őszén. 

7. A Rókus utcán a kórház kerítése mellett lévő betonkereszt betűinek kijavítása, olvashatóvá            
tétele, 2021-ben. 

A 2. réteg papírra vetésére még 2020-ban sor kerül.  

Dr. Cseh Béla  

        Elnök 
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